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ACTA	DE	LA	REUNIÓ	ORDINÀRIA	DE	LA	JUNTA	DE	FACULTAT	DE	FILOSOFIA	I	LLETRES	

	

Identificació	de	la	sessió	

Data:	10	de	juny	de	2022	

Lloc:	sala	de	juntes	de	l’edifici	Ramon	Llull	

Caràcter:	reunió	ordinària	

Hora:	11	hores,	en	segona	convocatòria	

	

Assistents	

Miquel	Deyà,	Francisco	Falero,	Joan	González,	Jesús	Revelles,	Joana	Maria	Petrus,	Pere	

Salas,	Eva	M.	Pérez,	Isabel	Escandell,	Teresa	Adame,	Miquel	Àngel	Capellà,	Jaume	

Guiscafrè,	Marian	Amengual,	Antonio	Bernat,	Manuel	Calvo,	Magdalena	Cerdà,	Joan	Lluís	

Llinàs,	José	Luis	Luján,	Joana	Maria	Mestre,	Maria	Payeras,	C.	Mercè	Picornell,	Fernando	

Rodríguez-Gallego,	Noemí	Sanz,	Josep	Servera,	Cristina	Suárez,	Jens	Oliver	Todt,	Magdalena	

Font,	Laura	González.	

	

Excusen	la	seva	absència:	Tatiana	Casado,	Catalina	Monserrat,	Josep	J.	Estrany,	Rubén	

Jarazo,	Carolina	Sitges,	Daniel	Albero,	Magdalena	Brotons,	Fernanda	Caro,	Francesca	Lladó,	

José	I.	Prieto,	

	

	

Ordre	del	dia:	

1.	Aprovació,	si	escau,	de	l’acta	del	dia	13	d’abril	de	2022.		

	

2.	Informacions	del	degà.	
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3.	Presentació	i	aprovació,	si	escau,	de	les	mesures	a	prendre	per	la	situació	del	Servei	de	

Biblioteca	i	Documentació.	

	

4.	 Informació	 i	aprovació,	si	escau,	de	 la	proposta	de	modificació	del	pla	d'estudis	del	

grau	de	Filosofia	de	la	UIB.	

	

4.	Torn	obert	de	paraules.	

	

	

Desenvolupament	de	la	sessió	

	

1.	Aprovació,	si	escau,	de	l’acta	del	dia	13	d’abril	de	2022	
	

	
S’aprova	l’acta	per	assentiment.	

	

2.	Informacions	del	degà	

El	 degà	 exposa	 el	 seu	 desacord	 amb	 el	 Consell	 de	 Direcció	 en	 relació	 amb	 la	manca	 de	

climatització	 als	 edificis	 del	 campus.	 Considera	 que	 vulnera	 els	 drets	 dels	 treballadors,	

segons	es	publica	al	Reial	decret	486/1997,
1
	al	qual	 s’indica	que	als	 locals	on	es	 realitzin	

treballs	sedentaris	propis	d’una	oficina	o	similars	la	temperatura	ha	d’estar	compresa	entre	

17	i	27	graus.		

Exposa	 que	 així	 ho	 ha	 indicat	 per	 correu	 electrònic	 al	 delegat	 del	 Rector,	 Dr.	 Adrià	

Muntaner;	 comenta	 la	 resposta	 rebuda	 del	 Dr.	 Muntaner:	 «la	 unitat	 tècnica	 està	

supervisant	i	monitoritzant	que	aquesta	normativa	es	compleixi.	De	fet,	ens	hem	basat	en	

les	següents	mesures:	disposició	8563	del	BOE	núm.	125	de	2022».
2
	

El	degà	no	considera	satisfactòria	aquesta	contestació,	que	no	dóna	resposta	a	la	manca	de	

calefacció	 o	 de	 refrigeració	 (al	 llarg	 dels	 darrers	 mesos)	 als	 espais	 de	 treball	 (aules,	

despatxos	i	serveis)	de	l’edifici	Ramon	Llull.		

 
 
                                                
1
	Reial	decret	486/1997,	de	14	d’abril,	pel	qual	s’estableixen	les	disposicions	mínimes	de	seguretat	i	salut	als	

llocs	de	treball.	https://www.boe.es/eli/es/rd/1997/04/14/486/con 
2
	Ordre	per	la	qual	s’aprova	el	pla	de	mesures	d’estalvi	i	eficiència	energètica	de	l’Administració	central	de	

l’Estat	i	les	entitats	del	sector	públic	institucional	o	estatal.	Annex	1.3:	Control	de	les	condicions	de	

temperatura.	
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A	petició	del	degà,	s’adjunta	a	l’acta	l’intercanvi	de	correus	electrònics.	A	més,	valora	com	a	

inacceptable	 la	 manca	 de	 climatització,	 atesa	 la	 possibilitat	 de	 pagar	 les	 factures	 pel	

consum	energètic	amb	romanents	econòmics	de	què	disposa	la	Universitat.	

Pel	que	fa	als	horaris	del	curs	acadèmic	2022-23,	el	degà	informa	que	en	aquest	moment	

els	serveis	administratius	els	estan	introduint.	Comenta	el	problema	que	implica	l’ampliació	

d’1	 a	 2	 grups	 en	 algunes	 assignatures,	 atès	 que	 afecta	 el	 nombre	d’aules	 necessàries.	 El	

degà	demana	comprensió	en	relació	amb	aquest	procés.	Anuncia	que	progressivament	es	

publicaran	 els	 horaris	 i	 que,	 com	 cada	 any,	 hi	 haurà	 un	 període	 d’al·legacions	 per	 al	

professorat.	

Finalment	el	degà	exposa	que	es	duu	a	 terme	el	procés	documental	previ	 a	 l’acreditació	

dels	graus	adscrits	a	la	facultat,	i	que,	acabat	el	procés	d’acreditació,	el	nou	decret	obliga	a	

dur	a	terme	una	reforma	dels	plans	d’estudis	en	el	període	de	tres	anys.		

El	degà	exposa	que	a	partir	del	7	de	juny	totes	les	aules	de	l’edifici	Ramon	Llull	estaven	

reservades	per	a	les	proves	de	selectivitat,	quan	algunes	eren	necessàries	per	a	activitats	

docents.	Va	exposar	aquesta	situació	al	Dr.	Mesquida,	qui	va	informar	que	eren	

innecessàries.	L’administradora	de	centre,	Sra.	Laura	González,	explica	que	finalment	es	

varen	alliberar	aquestes	aules.		

	

Torn	obert	de	paraules:	no	hi	ha	més	intervencions.	

	

3.	Presentació	 i	aprovació,	si	escau,	de	 les	mesures	a	prendre	per	 la	situació	del	Servei	de	
Biblioteca	i	Documentació	
	

El	degà	recorda	que,	per	decisió	del	Consell	de	Direcció,	la	biblioteca	de	l’edifici	Ramon	Llull	

(amb	les	d’altres	centres)	estarà	tancada	a	partir	de	les	15	hores	des	del	dia	15	de	juliol.	

Valora	el	tancament	de	la	biblioteca	en	període	d’exàmens	com	a	irracional.		

	

Exposa	que,	per	mitjà	de	correu	electrònic,	ha	convocat	els	representants	dels	estudiants	

per	tractar	d’aquesta	problemàtica;	l’alumnat	no	ha	assistit	a	aquesta	reunió.	
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Explica	 també	que,	per	 indicació	del	Rectorat,	el	 servei	de	consergeria	de	 l’edifici	Ramon	

Llull	ha	 fet	un	 seguiment	de	 l’afluència	a	 la	biblioteca	d’aquest	edifici	durant	els	primers	

vuit	dies	de	juny.	N’exposa	el	resultat,	dia	per	dia,	i	en	tres	hores	precises:	15.30	h,	17.30	h	

i	19.30	h.	Dels	dies	3	al	8	de	juny	hi	ha	hagut	una	afluència	de	més	del	75%	d’ocupació	tant	

a	les	15.30	h	com	a	les	17.30	h,	i	entre	el	25	i	el	50%	a	les	19.30	h.	Aquestes	xifres,	valora	el	

degà,	demostren	un	ús	relativament	intensiu	de	la	biblioteca	de	l’edifici	Ramon	Llull.		

Seguidament	el	degà	comenta	les	declaracions	a	la	televisió	i	premsa	del	Dr.	Mulet,	

vicerector	d’economia,	segon	les	quals	els	alumnes	no	fan	servir	llibres	–per	a	l’estudi–	sinó	

recursos	electrònics.	Valora	aquesta	opinió,	expressada	públicament	per	un	vicerector,	

com	a	impresentable.	

	

Torn	obert	de	paraules:	

	

La	Dra.	Cerdà	comenta	que	alguns	alumnes	de	la	facultat	han	recollit	firmes	–contra	el	

tancament	de	la	biblioteca	de	l’edifici	Ramon	Llull–	i	demana	al	degà	si	sap	si	han	tingut	

algun	efecte;	d’altra	banda,	planteja	si	podem	donar	suport	a	l’alumnat.		

El	Dr.	Capellà	dona	suport	a	la	realització	d’un	escrit	en	nom	de	la	Junta	de	Facultat.	

El	degà	manifesta	la	seva	decepció	amb	els	representants	de	l’alumnat,	que	han	acceptat	

les	argumentacions	del	Consell	de	Direcció	i	que	no	han	dut	a	terme	cap	iniciativa.	Proposa	

que	la	secretària	enviï	al	Rector	un	ofici	en	el	qual	la	Junta	de	Facultat	rebutja	el	tancament	

de	la	biblioteca	de	l’edifici	Ramon	Llull	a	partir	de	les	15	hores	durant	el	període	

d’exàmens.	Es	vota	la	proposta:	la	Junta	de	Facultat	aprova	aquesta	proposta	per	

unanimitat.		

	

La	Dra.	Cerdà	consulta	si	l’alumnat	de	la	facultat	disposarà	d’un	espai	per	a	l’estudi.	El	degà	

informa	que,	com	en	el	passat,	i	atenent	a	la	presència	de	persones	que	no	pertanyen	a	la	

comunitat	universitària	a	la	biblioteca	de	l’edifici	Ramon	Llull,	s’ha	habilitat	una	aula	

d’estudi	(aula	9)	per	al	nostre	alumnat	i,	si	fos	necessari,	es	disposaria	d’espai	

suplementari.		
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El	Dr.	Capellà	demana	al	degà	les	raons	donades	per	al	tancament	de	la	biblioteca	de	

l’edifici	Ramon	Llull.	El	degà	contesta	que	es	valora	la	superior	eficiència	energètica	de	

l’edifici	G.	M.	de	Jovellanos,	contràriament	a	d’altres	edificis	del	campus.	El	degà	considera,	

emperò,	que	és	una	responsabilitat	del	Vicerectorat	d’Economia	i	Infraestructures	dur	a	

terme	una	modificació	del	pressupost	vigent	per	solucionar	la	problemàtica	del	

finançament	de	la	despesa	energètica,	especialment	atenent	a	l’existència	d’importants	

romanents	econòmics	dels	anys	passats.	I	en	aquest	context	recorda	que,	en	

l’Administració	pública,	els	romanents	prescriuen	en	data	31	de	desembre.		

En	relació	amb	la	climatització,	la	Dra.	Petrus	informa	sobre	els	armaris	de	comunicació	

ubicats	als	passadissos	dels	edificis,	que,	quan	augmenta	la	temperatura,	poden	patir	una	

avaria;	considera	que	la	manca	de	refrigeració	és,	per	tant,	un	problema	major.		

	

4.	 Informació	 i	 aprovació,	 si	 escau,	 de	 la	 proposta	 de	modificació	 del	 pla	 d'estudis	 del	
grau	de	Filosofia	de	la	UIB	
	

El	degà	comença	indicant	que	ha	donat	total	llibertat	al	Dr.	González	per	dur	a	terme	la	

proposta	de	modificació	d’aquest	pla	d’estudis.		

Seguidament	el	degà	exposa	que	respecta	la	proposta	de	modificació	feta	pel	Dr.	González,	

que	es	presenta	avui,	però	que	no	hi	està	d’acord	en	raó	dels	esdeveniments	dels	darrers	

sis	anys	lligats	amb	la	modificació	del	pla	d’estudis	de	Filosofia.		

El	degà	explica	que	fa	sis	anys,	quan	es	va	acreditar	el	títol	del	grau	de	Filosofia,	es	va	

concloure	que	s’havia	d’incorporar	una	assignatura	optativa	de	pràctiques	externes.	Llavors	

la	majoria	dels	membres	del	Consell	d’Estudis	de	Filosofia	varen	aprovar	fer	una	reforma	

més	àmplia	dels	estudis;	elaborada	per	un	grup	de	treball,	la	proposta	va	ser	aprovada	per	

majoria	al	Consell	d’Estudis.	Seguidament	en	Junta	de	Facultat,	amb	vot	nominal	secret	(i	

amb	urna),	també	es	va	aprovar	la	proposta	presentada	per	majoria.	Remesa	al	Rector	

Huguet,	posteriorment	es	va	retirar	aquest	punt	de	l’ordre	del	dia	del	Consell	de	Govern,	i	

es	retornà	a	la	facultat.	Al	Consell	de	Govern	es	va	insinuar	que	el	document	aprovat	en	

Junta	de	Facultat	era	diferent	del	que	arribà	al	Consell	de	Govern.	
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Així,	en	el	present,	el	degà	ha	deixat	la	proposta	de	modificació	en	mans	del	cap	d’estudis	

de	Filosofia,	Dr.	González,	i	especifica	que	no	hi	ha	tingut	cap	implicació.	El	degà	indica	que	

presenta	la	proposta	del	Dr.	González	a	la	Junta	de	Facultat.	Comenta	que	minuts	abans	de	

l’inici	d’aquesta	Junta	s’ha	rebut	una	telefonada	de	part	d’un	professor	que	no	és	membre	

de	la	Junta	de	Facultat	i	que	està	en	contra	de	la	proposta	presentada.	

	

El	cap	d’estudis	de	Filosofia,	Dr.	González,	intervé	per	apuntar	que	la	proposta	es	tracta	

d’una	reforma	de	mínims:	incloure	l’assignatura	optativa	de	pràctiques	externes	que	es	va	

indicar	que	s’havia	d’afegir	en	el	procés	d’acreditació	dels	estudis	de	l’any	2017.	Explica	

que	en	el	Consell	d’Estudis	de	Filosofia	del	dia	25	de	febrer	de	2022	s’aprovà	per	majoria	el	

grup	de	treball	que	havia	de	participar	en	la	redacció	de	la	proposta.	La	intenció	original	era	

tan	sols	d’incloure	l’assignatura	de	pràctiques	externes,	però	la	UGEG	(Unitat	de	Gestió	

dels	Estudis	de	Grau	de	la	UIB)	va	fer	saber	que	el	pla	d’estudis	vigent,	molt	antic,	no	

s’ajustava	a	la	normativa	del	RD	822/2021	i	que,	per	tant,	eren	necessàries	algunes	

actualitzacions	suplementàries:	assignatures	de	primer	curs	presentades	per	àmbits	de	

coneixement;	actualització	de	les	normatives	de	l’itinerari	B	d’avaluació	i	dels	requisits	per	

a	la	convalidació	de	l’assignatura	de	llengua	estrangera,	i	precisions	menors	als	apartats	de	

mobilitat	o	sobre	el	TFG.	El	cap	d’estudis	incideix	en	el	fet	que,	atesa	la	indicació	de	

l’acreditació	del	títol	de	2017,	s’havia	d’incloure	l’assignatura	de	pràctiques	externes,	i	que	

la	resta	de	canvis	són	menors.	Demana	el	suport	de	la	Junta	de	Facultat.		

	

Torn	obert	de	paraules:		

	

El	Dr.	Llinàs	intervé	per	ratificar	el	que	anteriorment	ha	exposat	el	degà.	Agraeix	la	feina	

feta	pel	Dr.	González,	la	proposta	de	modificació	del	pla	d’estudis	de	Filosofia.	Indica	que	

era	bàsic	incloure	l’assignatura	de	pràctiques	externes,	que	és	obligatòria	per	llei.	Apunta	

que	la	majoria	de	membres	del	Consell	d’Estudis	comparteixen	la	necessitat	d’una	reforma	

més	àmplia,	però	que	no	era	el	moment.	Incideix	en	el	fet	que	en	la	presentació	del	
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document	de	proposta,	pel	que	fa	a	l’ordenació	de	les	assignatures	optatives,	s’ha	produït	

un	error	material:	l’ordenació	numèrica	al	document	de	proposta	no	implica	un	ordre	de	

prevalença	d’unes	sobre	d’altres.	Concreta	que	l’assignatura	sobre	Ciutadania	i	Drets	

Humans,	al	punt	desè	de	la	llista	presentada,	hauria	d’anar	entre	la	segona	i	la	tercera	

posició.	

El	Dr.	González	explica	que	l’error	comès	en	l’ordenació	de	les	assignatures	optatives	a	la	

llista	inclosa	al	document	presentat	rau	en	el	document	del	qual	va	partir,	que	divergia	del	

pla	d’estudis	originari,	fet	que	desconeixia.	Proposa	corregir	aquesta	part	del	document	

(l’ordre	de	les	assignatures	optatives),	deixant	l’ordre	existent	al	pla	d’estudis	originari,	al	

qual	s’afegiria,	en	darrer	lloc,	l’assignatura	de	pràctiques	externes.		

	

El	degà,	en	relació	amb	la	telefonada	prèvia	a	l’inici	de	la	sessió,	exposa	la	seva	sorpresa	

sobre	el	fet	que,	si	una	persona	aliena	a	la	Junta	de	Facultat	detecta	un	error	en	un	

document,	no	s’adreci	directament	al	degà	o	al	cap	d’estudis	pertinent.	

	

El	degà	explica	que	ha	rebut	un	correu	electrònic	de	la	Fiscalia	de	l’Estat	en	què	demanaven	

el	nom	de	les	persones	de	l’àrea	d’ètica;	ha	notificat	aquesta	informació.	

	

La	Dra.	Picornell	fa	una	consulta	al	Dr.	Guardiola,	vinculada	amb	l’errada	(l’ordenació	a	la	

llista	de	les	assignatures	optatives)	detectada	avui	immediatament	abans	del	

començament	de	la	sessió.	Planteja	al	Dr.	Guardiola	que	es	voti	la	proposta	de	modificació	

del	pla	d’estudis	de	Filosofia	que	ha	presentat	incorporant-hi	la	correcció	de	l’error	a	la	

llista	de	les	assignatures	optatives	(això	implica	que	l’ordre	de	les	assignatures	optatives	

sigui	el	del	pla	d’estudis	originari,	a	les	quals	s’afegiria	en	darrer	lloc	l’assignatura	de	

pràctiques	externes).	La	Dra.	Picornell	apunta,	endemés,	que	s’ha	omès	exposar	que	en	el	

passat	el	procés	de	la	modificació	del	pla	d’estudis	de	Filosofia	va	coexistir	amb	un	procés	

judicial.	El	Dr.	Guiscafrè	subscriu	les	seves	propostes	i	indica	que	ha	comprovat	els	dos	

documents	(les	dues	versions)	i	que	es	tracta	–a	la	llista–	d’un	error	material	i,	per	tant,	

considera	que	no	s’hauria	de	canviar	res	més.	
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El	Dr.	González	indica	que	no	hi	ha	cap	problema	a	esmenar	l’ordenació	de	la	llista	de	les	

assignatures	optatives	en	els	termes	indicats	anteriorment.	

	

La	Dra.	Petrus	proposa	eliminar	l’ordre	numeral	de	la	llista	d’assignatures,	i	així	s’evita	

l’aparença	de	«prevalença».		

El	degà	indica	que	l’oferta	anual	de	les	assignatures	optatives	és	independent	de	l’ordre	en	

el	qual	consten	al	pla	d’estudis.	Recorda	que	l’oferta	anual	d’assignatures	optatives	és	

competència	del	degà,	oït	el	departament.		

	

A	proposta	del	degà,	s’inicia	el	procés	de	vot:		

Vots	en	contra:	1	

Abstencions:	12		

Vots	a	favor:	14	

S’aprova	 la	 proposta	 de	modificació	 del	 pla	 d'estudis	 del	 grau	 de	 Filosofia	 de	 la	UIB	 per	

majoria.		

	

El	 degà	 sol·licita	 que	 consti	 en	 acta	 la	 motivació	 del	 seu	 vot	 en	 contra:	 Atès	 el	 grau	

d’implicació	personal	del	degà	amb	l’anterior	proposta	de	modificació	del	pla	d'estudis	del	

grau	 de	 Filosofia	 de	 la	 UIB	 (que	 va	 ser	 retornada	 a	 la	 facultat	 per	 indicació	 del	 Rector	

Huguet),	 considera	 que	 la	 proposta	 està	 viciada	 d’origen.	 Valora	 la	 feina	 feta	 pel	 Dr.	

González,	però	no	pot	votar	a	favor	del	document	ara	presentat	per	principis.	

	

5.	Torn	obert	de	paraules	
	

No	hi	ha	intervencions.	

	

	

I,	no	havent-hi	més	assumptes	per	tractar,	es	tanca	la	sessió,	de	totes	les	quals	coses,	com	

a	secretària,	don	fe.	
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Isabel	Escandell		

Secretària	de	la	Facultat	de	Filosofia	i	Lletres		






